
             

 

 

           

 

VOR FRUE SKOLE 

Skolebestyrelsesmøde den 7/3 2019  
18.00 – 20.00.  
Mødet afholdes på lærerværelset 

 

Deltagere: Søren, Jørgen, Siff, Dorte, Lina og Merethe, Charlotte, Sofie, Julia, Nadia, 

Smilla, Rasmus, Wilhelmine, Nini, Anders  

 

Referent: Nini 

 

Afbud: Julia, Sofie, Lone, Wilhelmine, Rasmus 

Deltagere:  

 

 

 

 

Dagsorden 
 

    Kl. Punkt Referat 

1 18.00 Godkendelse af referat fra sidste møde Godkendt 

2 18.03 Godkendelse af dagsorden Godkendt 

3 18.05 Nyt fra elevrådet Orientering om mobilbrug og 

udsmykningen ved lågen til 

indgangen til skolen  

 
 
 
Sager 



 

 

 

 

 

 

 

 

    Kl. Punkt Referat 

4 18.10 Principper for klassedannelser 

 Orientering om Østervangskolens 

principper for klassedannelse og om den 

praksis som følger heraf.  

 Bilag vedr. klassedannelser. 

AR ORI:  

- Få justeringer ift. en social aktivitet, 

ryste sammentur ikke et must, men 

der skal finde et socialt 

arrangement sted. Elevønsker om 

kommende klassekammerater sker 

fortrinsvis på en skole-

/hjemsamtale, hvor forældrene 

deltager. 

- Mandag d. 11. marts afholdes en 

personaleaften netop med 

drøftelse af overgangsarbejdet 

mellem VFS og ØST 

- Vedtaget hos Øst d. 6. marts 2019 

5 18.20 Samarbejdsaftale  

 Skolernes ledelse har gennemskrevet 

samarbejdsaftalen mellem 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

som konsekvens af Roskilde Kommunes 

beslutninger vedr. skolestruktur. 

 Kompetencen ligger hos de to 

bestyrelser i fællesskab. 

 Bilag – udkast til samarbejdsaftale 

AR:  

- Vi tager afsæt i at skolen fortsat 

eksisterer og vokser.  

- Evalueringsbindinger er skrevet ind 

- SB hos Østervang har godkendt 

aftalen med ønsket om ét 

samarbejds- møde om året. 

Søren:  

- samarbejdet mellem bestyrelserne 

har være givende. Og aftalen tager 

afsæt i den virkelighed, der er 

netop nu. 

- Aftalen godkendt d. 7. marts 2019. 

6 18.35 Principper for mobiltelefoner 

 Drøftelse af mobiltelefoni med henblik på 

at afsøge om bestyrelsen skal udarbejde 

principper for området. 

 Bilag: Østervangsskolens princip udkast 

vedlægges som bilag som inspiration.  

Bestyrelsen drøftede om tidspunktet for 

indførelsen af princippet er det rigtige. 

Børn der kontakter deres forældre, hvis der 

er konflikt, er uhensigtsmæssigt. Når børn 

har en konflikt, er det medarbejderne, der 

hjælper med at håndtere den og ikke 

forældrene på afstand. 

Eleverne vil hellere lege i frikvartererne. 

Udkast til princip for brug af mobil tlf. blev 

vedtaget  



 

 

 

 

 

 

 

 

7 18.55 Ny kommunikationsstrategi 

 Fra 1/8 – 2019 indføres aula på alle landets 
skoler som afløsning for Skole intra 

 I den offentlige debat har Skole intra været 
foreslået nedlagt, da den opfattes som en 
stress faktor i mange hjem. Der ønskes en 
drøftelse af skolens anvendelse af AULA til 
kommunikation med forældrene.  

 Omdrejningspunktet kunne være: 
1. Begrænsning af informationsmængden 

ud fra devisen ”less is more”. 

2. Mere forudsigelighed i informationen 

f.eks. ved overskuelige skabeloner. 

3. At eleverne i højere grad igen bliver 

bærere af information.  

 Der ønskes en drøftelse og eventuelt 
nedsættelse af arbejdsgruppe der udarbejder 
et principudkast. 

Intra afløses af den nye 

kommunikationsplatform Aula fra d. 1. 

august. 

AR orienterede om afsættes for den 

kommende kommunikationsstrategi og de 

bagvedliggende overvejelser. 

 

Input: 

Meget vigtigt, at der er tydelige 

forventninger og rammer for, hvad Aula 

skal benyttes til. 

Arbejdet med at udarbejde principper er 

noget uklart, indtil vi kender Aula. 

 

Der er enighed om, at vente med at 

nedsætte arbejdsgruppen ift. Aula. Den 

nuværende kommunikationsstrategi skal 

drøftes på et møde i løbet af efteråret. 

 

8 19.10 Forslag til ny mødekalender 

 Forslag til mødekalender for skoleåret 2019-
20-20 

 Se bilag 

Mødeplanen for kommende skoleår i SB 

regi, der blev uddelt på mødet, blev 

godkendt. Det skal være en 

opmærksomhed på, om den nye bestyrelse 

har behov for to møder med bestyrelsen fra 

Øst. 

 
 
Orientering: 



 

 

 

 

 

 

 

 

    Kl. Punkt  Referat 

5 19.20 Formanden 

 Kristian udtrådt 

 

Lone Brynskov er tiltrådt bestyrelsen 

 

På SBU mødet blev det besluttet ikke at gøre 

VFS til en Landsbyordning, og beslutningen 

skal evt. igen drøftes på et byrådsmøde. 

6 19.30 Skoleledelsen 

 Om skoleårets planlægning 

 Mulige ændringer af Folkeskoleloven vedr. 

timetallet i indskolingen 

 Personalenyt 

 Orientering om forældre møder 

 Dispensation vedr. eksterne medlemmer  

Budget for kommende skoleår ligger klar til 

næste bestyrelses møde. 

Det endelige hold af medarbejdere på VFS 

kendes først efter påske. 

Barselsvikar for Camilla i SFO, Julie Tygesen 

starter på mandag d. 11. marts.  

 

Disp. vedr. eksterne medlemmer er 

imødekommet. 

AR drøfter med Holger situationen omkring 

medlemmer af bestyrelsen, der træder ud. 

 

7 19.40 Andre Nadia: Der har været afholdt flere 

skakarrangementer med stor succes.  

 

8 19.45 Punkter til kommende møder Planlægning af sommerfest? 

Afslutning for klasserne 3. – 6. kl? 

9 19.55 Eventuelt  

Input til årets møder 

 

MÅNED ÅRSHJUL SKOLEBESTYRELSEN 

AUGUGST  Konstituering af ny bestyrelse 

 Skoleopstart. 

 Budgetopfølgning VFS 

 Præsentation – ny daglig leder – ny bestyrelse – samtale om skolen og 
om skolebestyrelsesarbejdet.  

 Børnetal 

 Forældrtearbejdsdagen 

SEPTEMBER  "Mellem læring og præstation"  

 Høringssvar til kommunalt budgetforslag 

 Redegørelse for skoleårets planlægning 

 Indhold af skole/hjemsamtalerne 

OKTOBER  Fælles møde 
o Fælles principper vedr brug af mobiltelefoner 

NOVEMBER  Budgetopfølgning VFS 

  

DECEMBER  Roskilde Kommunes budget for 2019 

 Skolens budget for 2019 til godkendelse 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

JANUAR   

FEBRUAR  Orientering om årsregnskab  

 Budgetopfølgning 

MARTS  Principper for skoleårets planlægning  

 Fælles principper vedr brug af mobiltelefoner 

APRIL  Skolebestyrelsens mødekalender for kommende skoleår 

 Orientering om personalesituationen - evt. forflyttelser eller ansættelse 
for kommende skoleår 

MAJ  Fælles møde med Østervangsskolen 

JUNI  Budgetopfølgning VFS 

 


